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Zkušenosti se studiem, zkoušky, univerzitní profesoři, výuka: 

Výuka probíhala naprosto skvěle, všechny předměty jsem měla v angličtině (můžete si zapsat 

i předměty ve španělštině). Vypíšu Vám tady předměty, které jsem měla a třeba Vám 

usnadním výběr předmětů. Byla jsem se všemi naprosto spokojená a mohu jen doporučit.  
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V každém předmětu jsme měli skupinové nebo individuální seminární práce, a poté písemnou 

zkoušku formou ABCD a u jednoho byla zkouška formou otevřených otázek. Během 

semestru můžete získat extra body za práci v hodině, za úkoly či projekty. První 2 měsíce nám 

umožnili si změnit předmět, pokud Vám nebude vyhovovat, je ale lepší si ho změnit co 

nejdříve, ať poté máte místo a nemusíte mít předmět ve španělském jazyce. Doporučuji si 

zapsat více předmětů, kdyby se Vám nějaký nepodařilo splnit, tak ať máte dostatek kreditů.  



 

Univerzita se nachází v přístavu, takže máte krásný výhled při učení, já chodila téměř pořád 

do posledního parta učit se a pracovat, protože s výhledem na moře se studovalo o mnoho 

lépe než doma v pokoji. Profesoři byli super, měli hodně dobrou angličtinu, akorát výslovnost 

u některých byla trošku složitá, někdy bylo zajímavé jim rozumět a někdy vám až po minutě 

dojde jaké slovo vlastně řekli, kvůli jejich přízvuku. Výuka trvala většinou hodinu a půl a 

začínala od 10 rána, v pondělky jsem začínala v 9 ráno, což je ale nezvyklé tady, a jeden 

předmět byl dokonce od 6 do 8 do večera.  

Zkušenosti s úrovní cizího jazyka:  

 

Na Erasmus jsem jela s celkem v pohodě angličtinou, měla jsem dobrou výslovnost i slovní 

zásobu, ale trošku jsem se bála komunikace, což jsem dokázala odbourat. Pokud jedete na 

studijní pobyt s kamarádem, zkuste si najít ubytování každý sám, protože doma budete mluvit 

česky a nenaučíte se tolik jako když budete bydlet s cizincem. Překvapilo mě, že skoro 

všichni Erasmáci měli úžasnou angličtinu, a pokud zezačátku byli trošku horší, tak na konci 

pobytu mluvili o 1000 % lépe a hodně se zlepšili. Nikdo se nikomu nesmál za horší angličtinu 

a všichni si navzájem pomáhali a vysvětlovali. Se všemi jsem v podstatě mluvila anglicky, 

takže španělštinu jsme moc nevyužívali, jen při pár konverzacích s místními, či v obchodě a 

restauracích. Mohu říct, že na konci pobytu nemám problém vést dlouhé konverzace 

v angličtině, samozřejmě vždy je co zlepšovat, ale jsem spokojená, jaký pokrok jsem udělala a 

myslím, že všichni, co vyjedou na zahraniční pobyt a mluví převážně jen cizím jazykem tak si 

znalosti prohloubí o milion %, než jenom výukou ve škole.  

Zkušenosti s ubytováním: 

Hledat ubytování jsem začala zhruba v červnu (odjížděla jsem 1.9), začala jsem s hledáním 

celkem brzy, jelikož jsem se bála, že potom ubytování nenajdu. Měla jsem kontakty na 

majitele bytů od studentů z OPF, které byli v Cartageně v minulých letech. Společně semnou 

jeli z OPF další 2 holky, takže jsem měla možnost bydlet s nimi, já se ale rozhodla si 

ubytování hledat sama a mohu říct, že to bylo to nejlepší, co jsem mohla udělat. Chtěla bych 

Vám doporučit si ubytování hledat sama a celkově vyrazit na Erasmus bez českých kamarádů, 

protože, pokud pojedete s někým, který mluví stejným jazykem, tak si své znalosti jazyka 

tolik neprohloubíte, jako když pojedete sama a budete muset mluvit jen anglicky. Já bydlela 

dál od školy (20 min chůze), nájem mě stál 290 euro/měs. v zimním semestru 2022/23. 

S bytem jsem byla spokojená, měla jsem hned vedle bytu Carrefour a Lidl asi 4 min chůze a 

taky 10 min Mercadona, což je tady ve Španělsku nejlevnější supermarket. Taktéž asi 10 min 

chůze do fitka a na místní tržnici (Mercado de Santa Florentina) s čerstvým ovocem a 

zeleninou, která je o mnoho lepší a levnější než v supermarketech. Byt byl zařízen skromně, 

ale stačilo to, takový typický studentský byt. Měla jsem velký pokoj s manželskou postelí, což 

byla výhoda a taky jsme měli klimatizaci, takže v létě (ano je tady nekončící léto), jsme si 

zapnuli klimatizaci a zase potom při chladných večerech klimatizaci s teplým vzduchem. 

Nájem zahrnoval i služby, takže jsme dál nemuseli nic řešit, protože hodně Erasmáků bydleli 

v bytech, kde si museli doplňovat plynové bomby a zvlášť si je platit, což já nechtěla řešit, 

takže jsem si proto vybrala tento byt. Ve Španělsku se objevují v hodně bytech hmyz jménem 

Cucaracha, je to tu běžné, na ulicích ale i v bytech. Já se s tím v bytě nesetkala, ale je dobré 

předem vědět, že se s tím můžete setkat. Bydlela jsem s holčinou z Chorvatska a klukem 



 

z Reúnionu. S Chorvatkou jsem si začala psát asi 2 měsíce před odjezdem na Erasmus, takže 

už od začátku jsem věděla, jaká asi bude a jestli si sedneme. Měla skvělou angličtinu, takže 

mluvit sní každodenně mi hodně zlepšilo slovní zásobu a výslovnost. Doporučuji teda si 

ubytování hledat dříve a nenechávat to na poslední chvíli a nebát se zeptat s kým budete 

bydlet a zda Vám poskytnou kontakt na spolubydlící. Je nejlepší bydlet s Erasmus studenty 

protože pokud budete bydlet s normálními studenty, tak ti se moc kamarádit nechtějí, protože 

se musí hodně učit a nemají tolik času. 

Finanční stránka výjezdu: 

Grant vycházel na měsíc 590 euro, nájem byl 290 euro. Letenku jsem měla dražší, jelikož 

jsem měla dva 20 kg kufry, takže jsem z Vídně do Alicante platila okolo 150 eur. Letenka 

zpět mě vyšla 60 eur, protože s ESN kartou máte jeden 20 kg kufr zdarma a 10% slevu na 

letenku. Veřejná doprava ve Španělsku je celkem drahá a pomalá, cesta přímým autobusem 

z letiště do Cartageny trvala 3 hodiny (autem 1 hod a 20 min) a stála 12 eur. Za mě je nejlepší 

volba cestovat ve Španělsku Blablacarem, je to tu běžné a my jsme to využívali hodně, je to 

levnější, rychlejší a můžete si i trénovat španělštinu s místníma.  

Kvůli inflaci se ceny jídla s porovnáním s Českem, tak moc nelišily. Samozřejmě něco je 

dražší, něco vychází stejně a něco je i levnější. Záleží na Vás, co od Erasmus očekáváte a 

jestli chcete cestovat nebo zůstat jen v Cartageně. Já jsem měla našetřené peníze a chtěla jsem 

cestovat, ale pokud máte omezený rozpočet, doporučuji si psát malé účetnictví, ať potom na 

konci Erasmu máte dostatek peněz.  

Cartagena je poměrně malé město, velikostně asi jako Ostrava, takže ty náklady nejsou tak 

vysoké, jako například v Barceloně, Madridu, Valencii atd. Stravovat se budete nejvíce doma 

a večer se chodí na tapas, takže v restauracích tolik peněz neutratíte.  

Já jsem jela do Španělska s myšlenkou, že taková možnost se mi mohla naskytnout naposledy 

a chci si to užít naplno se vším všudy, což znamenalo si našetřit předem hodně peněz.  

Erasmus Student Network, zajištěné akce/výlety/eventy ze strany univerzity: 

ESN Cartagena, za mě celkem zklamání, slyšela jsem od studentů z minulých let z OPF, že 

také byli zklamaní s akcemi pořádanými ESN studenty, takže jsem věděla, co zhruba 

očekávat. Výlety, které pořádali byli často předražené a spíše nám přišlo, že ty ceny 

nadhazují, aby oni nemuseli platit a měli výlet zadarmo z našich peněz. Například v říjnu 

pořádala organizace ESN mezinárodní event pro všechny univerzity ve Španělsku, konalo se 

to ve Valencii a každá univerzita měla omezené množství míst. Pro Cartagenu si řekli cenu 

pro osobu 180 euro na 2 dny, cena zahrnovala ubytování a cestu a vstup do klubu. My se 

rozhodli jet sami a pronajat si celý byt a vyšlo nás to o hodně méně, než si ESN řeklo. 

Celkově to bylo špatně zorganizované a bylo lepší si výlety a akce pořádat sami, což mi 

nevadilo. Určitě doporučuji si zařídit ESN kartu, kvůli velké slevě u Ryanair a dalším místním 

slevám. Taky doporučuji se zúčastnit prvních akcí, které pořádá ESN, protože se potkáte se 

všemi dalšími Erasmáky a navážete kontakty.  

Tipy: 

Některé tipy už jsem zmínila, ale doporučuji si zařídit ESN kartičku, hledat ubytování 

v předstihu a nejlépe s Erasmus spolubydlícíma, našetřit si dostatek peněz. Založit si eurový 

účet na grant a také Revolut kartu, se kterou platí skoro každý a jednoduše si můžete rozdělit 



 

účet s ostatními. Pokud vlastníte auto a jste schopni dojet autem do Španělska doporučuji si 

ho vzít, protože doprava tady je drahá a s autem je vše jednodušší, celý můj pobyt jsem 

litovala, že jsem nejela autem. Taktéž určitě jeďte pár dní před Welcome days, ať se můžete 

se všemi seznámit, někteří přijeli třeba v polovině září a byli pěkně ztracení ve všem. Taky 

doporučuji, pokud chcete cestovat se kouknout na lety z Murcia Airport, jsou tam levné spoje 

například na Mallorcu, bylo ale celkem komplikované se tam dostat, jelikož autobusy tam 

nejezdili z Cartageny, jinak všude jsem lítala z Alicante, 

Nezapomenutelný zážitek: 

Celých 5 měsíců bylo úžasných a Erasmus prostě neměl žádnou chybu, já jsem hodně 

zcestovatelý člověk a celkem rychle se zdaptuju na nové prostředí, takže jsem se měla skvěle. 

Mezi nezapomenutelné zážitky určitě patří posezení s nejbližšími kamarády, vaření 

mezinárodních večeří, hraní her a povídání si. Doporučuji si udělat mezinárodní večeře, 

pokud vaši kamarádi umí vařit, bylo to super ochutnat jídla s různých koutů světa. Celkově 

cestování po Španělsku, protože je to tam nádherné, příroda, architektura, místní lidé. Během 

mého pobytu jsem navšívila Murcii, Alicante, Valencii v říjnu i na Silvestra, Barcelonu, 

Granadu, Sevillu, Mallorcu, Tenerife a plno dalších míst. Celkově město Cartagena nabízí 

strašně hodně, od září do ledna pořádali tolik akcí, až to bylo neskutečné, stačí sledovat město 

Cartagena na Facebooku a máte o všem přehled. Mezi nezapomenutelné zážitky určitě patří i 

jen procházky městem, kde si lidé užívají večera, jedí venku a nebo také spontánně tancují 

uprostřed náměstí a prostě jen žijí svůj život bez zbytečných stresů.  

Vzkaz studentům, kteří zvažují výjezd: 

Na Erasmus jsem chtěla jet už od prvního semestru na OPF, ale stále jsem to odkládala kvůli 

vztahu a potom přišla pandemie, tak jsem to zase odložila a konečně jsem se odhodlala vyjet 

v prváku na navazujícím magisterském studiu. Pokud jste ve vztahu, ale i tak byste chtěli jet, 

nebojte se toho, zhruba polovina studentů byla zadaných, věřte, že pokud nepojedete budete 

litovat, že jste si tuto příležitost nechali ujít.  

Těchto 5 měsíců mě strašně hodně ovlivnilo a naučilo se osamostatnit, otevřelo oči v mnoha 

obzorech a utvrdilo mě, že naučit se cizí jazyk je velmi důležitý v každodenním životě a že se 

v něm chci pořád zdokonalovat.  

Chci tedy všem studentům vzkázat, ať vezmou takovou možnost, jak se říká ,,za pačesy“ a 

vyjedou protože, kdo Vám takovou možnost znovu nabídne? Moc děkuji za OPF, že takové 

možnosti poskytuje a moc mě mrzí, že jsem si nemohla pobyt prodloužit na další semestr, ale 

určitě mám v plánu vyjet na další Erasmus a TY musíš taky vyjet!! 
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Krásná Cartagena o Vánocích 

 

Výhled z knihovny     Výhled na chodbě z univerzity 

    

 



 

 

 

Koupání v ledovém moři (24.12.2022) 

 



 

 

Italská večeře 

 



 

Česká večeře  

 

 



 

Rozsvícení vánočního stromečku v Cartageně 



 

 

Výhra za nejlepší dezert v mezinárodní večeři.(výhra – Návštěva 

výrobny a ochutnávka Licor 43)  



 

 

Krásná La Manga (50 min autobusem 

z Cartageny). Koupání a opalování se 

v polovině listopadu. 

Flamenco show v Sevilla 



 

Nádherná Valencia 

ESN International Event ve Valencii 



 

 

 

Hiking na západ slunce s výhledem na Cartagenu 


